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43. SCHOOL FOOD POLICY 

Information note for parents 
 

A balanced nutritional diet is essential to children’s growth and development 
 
This is particularly important for children under the age of 5, whose growth is rapid and whose nutritional needs are 
very specific. 
 
Our policy at Ecole du Parc is to offer balanced meals that are adapted to very young children’s needs.    
 
The school is aware that food tastes and preferences are established early on in a child’s life and we wish to expose 
the children to a variety of foods, tastes and textures. 
 
The school pays particular attention to the social aspect of meals with little children; there can be tricky moments 
because they are reluctant to try certain foods.  Often, gentle music is played in the background during mealtimes 
and teachers encourage the children to eat without ever forcing them. Most importantly, teachers ensure that 
mealtimes remain pleasurable and a moment of calm! 
 
Food Hygiene principles 
 
Food Hygiene rules are strictly followed by all members of our team. They have all obtained a certificate in food 
handling. Additionally, all staff go through an annual refresher training in Food Hygiene.  
We keep daily records of the fridge temperature and of the temperature of the food served to the children. 
We are pleased to report that we were awarded the maximum 5 star ratings at our latest inspections by 
Wandsworth Environmental services in March 2021 (Stormont Road) and March 2022 (Garfield Road). 
 
School snacks and meals 
 
Morning snack: Every morning each child receives a morning snack of one of the following: fresh seasonal fruits / 
vegetables or fruit compote, and a glass of milk or water. We aim to offer organic food wherever possible. 
 
Lunchtime: 

 We have appointed a school caterer called Little Tums for all the children in our school.  

 Little Tums https://www.littletums.co.uk/ is a small organisation. We feel they match our precise requirements, 
in particular with dishes that are simple, tasty and enable the children to discover different flavours.  On top of 
this, L’Ecole du Parc lunches are almost 100% organic, the meat is free-range, children are offered crudités twice 
a week and the food never contains any added salt. 

 Little Tums menus are approved by an independent team of nutritionists and have been granted the Eat Out 
Start Well Award. The Eat Out Start Well Award ensures we offer children of a nursery school age a healthy 
balanced and nutritious meal through the food they receive from Little Tums. More information can be found 
here http://www.eatouteatwell.org/pages/index.cfm 
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 In collaboration with Little Tums, we have devised a customised menu for l’Ecole du Parc, which runs over three 
weeks in rotation with a wide variety of dishes. For pudding, as per our request, children are only offered fresh 
fruits or yoghurt, and a piece of cake such as sponge cake or apple crumble once a week.  

 
Afternoon snack and tea (after-school care): 

For the children attending the after-school care, a snack is offered around 3:30pm. It varies every day: dairy, bread 

and chocolate, dried fruit, French toast and jam...   

For the children who attend the after-school care until 6pm, tea is served around 5:30pm. It is provided by our 

caterer Little Tums and the menu is sent to parents at the beginning of each term. 

 
Food allergies 
 

 There is a higher risk of allergic reaction caused by food in young children. This is especially prevalent with 
children under 3 years old. The school takes all necessary precautions to ensure risks are kept to a minimum. The 
school ensures that the food offered has a very low risk of allergic reactions. 

 Furthermore, the school establishes a prevention and action plan for each child who has an allergy, whether 
from food or not.    

 We have looked carefully at the way our food caterer is dealing with food allergies. We provide the caterer with 
a clear and detailed breakdown of children’s allergies/food requirements. Any specific lunch requirements will 
then be prepared accordingly, in a separate area of their commercial kitchens, labelled clearly and delivered in 
individual sealed containers. All meals are prepared without nuts or pork as standard. As much as possible, the 
caterer Little Tums ensures that every customised “allergy” lunch looks the same as the regular lunches so that 
children never feel that they are missing out. 

 
Water bottles 
 

 Children are encouraged to drink throughout the day. A personal 350mL water bottle is freely accessible 
throughout the school day. 

 Water bottles are filled by teachers every morning with freshly filtered water. They are rinsed at the end of each 
day and washed in our dishwasher at high temperature once a week. 

 We are more and more conscious of the adverse effects of plastic. As part of our green school initiative, we use 
BPA-free stainless steel water bottles for all of the children.   

 Once your child leaves the school they will keep the bottle as a keepsake of their time at l’Ecole du Parc.   
 
Nut-free school 
 
In recognition of the severe consequences of a nut exposure to our children with nut allergies, we are a nut-free 
school. This includes all events held at the school.  
 
Comments and Suggestions 
 
We are always delighted to receive parent’s comments and suggestions on the menus and food that could be served 
at school.  Whenever possible, we try to include the new ideas! 
 
 
 
 



            
 

 

 

 

 
L’alimentation à l’Ecole du Parc 

 
Un bon équilibre alimentaire est essentiel à la croissance et au développement de l’enfant 

 
L’alimentation à l’école est particulièrement importante pour les enfants entre un et cinq ans en forte croissance et 
aux besoins nutritionnels très spécifiques. 
 
A L’Ecole du Parc, nous accordons une grande importance au fait de proposer aux enfants des repas équilibrés et 
parfaitement adaptés à leurs besoins. L’Ecole est consciente du fait que les goûts et préférences s’affirment tôt dans 
la vie de l’enfant et nous souhaitons que les enfants soient exposés à une variété d’aliments et de textures. 
 
L’Ecole accorde beaucoup d’importance à l’aspect social et convivial des repas. Parfois, des tensions peuvent 
apparaître lorsque les enfants refusent de manger un certain type d’aliment. Souvent, de la musique douce est 
diffusée en fond sonore ; les enseignantes encouragent les enfants à manger, sans toutefois les forcer. Les 
enseignantes s’assurent que les repas se déroulent toujours dans la sérénité. 
 
 
Principes d’hygiène alimentaire 
 
Tous les membres de l’équipe ont obtenu un certificat de formation en « food handling » et suivent strictement les 
règles d’hygiène alimentaire. De plus, toute l’équipe suit également une formation de révisions une fois par an.  
La température du réfrigérateur ainsi que celle de la nourriture servie aux enfants sont contrôlées et notées tous les 
jours. 
Nous sommes ravies de vous annoncer que nous avons obtenu la note maximale de 5 étoiles lors de nos dernières 
inspections par Wandsworth Environmental Services en mars 2021 (Stormont Road) et mars 2022 (Garfield Road) 
respectivement. 
 
Collations et repas 
 
Collation du matin : tous les matins, chaque enfant se voit proposer un fruit de saison ou une compote de fruits, ainsi 
qu’un verre de lait ou d’eau. Nous nous efforçons de proposer des aliments issus de l’agriculture biologique à chaque 
fois que cela est possible. 
 
Déjeuner 

 Nous avons sélectionné l’entreprise Little Tums qui livre nos repas quotidiennement. 

 Little Tums https://www.littletums.co.uk/ est un traiteur à taille humaine. Nous les avons choisis car ils 
répondent à nos exigences, en particulier celle de proposer des plats simples, savoureux et permettant aux 
enfants de découvrir des saveurs différentes.  De plus, les repas servis à l'Ecole du Parc sont presque entièrement 
biologiques, la viande provient d’animaux élevés en plein air, des crudités sont servies deux fois par semaine et 
les repas ne contiennent pas de sel ajouté. 

 Les menus de Little Tums sont approuvés par une équipe indépendante de nutritionnistes et ont reçu un prix Eat 
Out Start Well. Le prix Eat Out Start Well Award entérine le fait de proposer aux enfants en bas âge des repas 

https://www.littletums.co.uk/


            
 

 

 

sains et équilibrés. Pour plus d'informations, nous vous invitons à consulter le site 
http://www.eatouteatwell.org/pages/index.cfm.  

 En collaboration avec Little Tums, nous avons mis au point un menu personnalisé pour l’Ecole du Parc. Le menu 
est varié et les plats changent tous les jours, avec un système tournant sur trois semaines. En dessert, à notre 
demande, les enfants se voient proposer uniquement un fruit frais ou un laitage, et une tranche de gâteau 
simple (génoise, crumble aux pommes) une fois par semaine. En tant qu’école verte, nous participons à 
l’initiative de Paul et Linda McCartney « Lundis végétariens ». 

 
Goûter et dîner (garderie) :  
Pour les enfants fréquentant la garderie, un goûter est proposé vers 15h30. Il varie chaque jour : laitage, pain et 

chocolat, fruits secs, biscottes et confiture…   

Pour les enfants restant à la garderie jusqu’à 18h, le diner est servi vers 17h30. Il est fourni par notre traiteur 

Little Tums et le menu est envoyé aux parents en début de trimestre.  

 
Allergies alimentaires 
 

 Les enfants en bas âge sont plus souvent sujets aux allergies. L’Ecole prend donc toutes les précautions possibles 
afin de minimiser les risques et s’assure que la nourriture proposée présente le minimum de risques d’allergie. 

 De plus, l’école établit un plan d’action préventif pour chaque enfant qui présente une ou plusieurs allergies, 
qu’il s’agisse d’allergies alimentaires ou non. 

 Nous avons étudié en détail la prise en charge des allergies et autres demandes particulières par notre traiteur 
Little Tums.  Les besoins et allergies de chaque enfant sont clairement précisés lors des commandes. La 
préparation d’un repas « sur mesure » est effectuée dans une partie séparée de la cuisine, et le repas est ensuite 
étiqueté et livré séparément. Little Tums fait de son mieux pour que les repas « sur mesure » ressemblent le plus 
possible à ceux proposés au reste des enfants, pour qu’aucun enfant ne se sente exclu.  
 

Gourdes d’eau 
 

 Nous encourageons les enfants à se désaltérer tout au long de la journée.  

 Une gourde nominative de 350mL est mise à disposition de chaque enfant.  

 Les gourdes sont remplies chaque matin d’eau fraiche filtrée puis mises à disposition des enfants. Elles sont 
ensuite rincées chaque soir, puis lavées à haute température au lave-vaisselle chaque semaine. 

 Les méfaits du plastique sont de mieux en mieux connus. Dans le cadre de notre initiative “école verte”, nous 
utilisons des gourdes en inox garanties sans BPA pour tous les enfants. 

 Lorsque votre enfant quittera notre école, il pourra emporter avec lui sa gourde en souvenir de son passage à 
l’Ecole du Parc.  

  
Ecole sans noix 
 

 Certains enfants de l’école présentent des allergies plus ou moins sévères aux noix. 

 Nous sommes donc une « école sans noix » sur nos deux sites, et lors de toute sortie scolaire. 
 
Suggestions et commentaires 
 
Si vous avez des commentaires ou des suggestions concernant l’alimentation à l’Ecole du Parc, n’hésitez pas à nous 
en faire part. Nous ferons de notre mieux pour les prendre en compte ! 

 

This policy was adopted on Signed on behalf of the nursery Date for review 

21/03/2023 Louise de Chateauvieux and Eva Toth 20/03/2024 
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